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Tisztelt Elnök Úr!

Kp 'H 9- s

Írásbeli választ igénylő kérdés

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994.

(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján „Hogyan lesz olcsó áram a drága paks i

atomból?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Németh Lászlón é

nemzeti fejlesztési miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Asszony !

ön a január 14 .-i sajtótájékoztatóján megismételte Orbán Viktor miniszterelnök korábbi

alaptalan állítását arról, hogy a tervezett paksi bővítési beruházás eredményeként 1 3

százalékkal csökken majd a Paksról származó áram ára .

Szeretném tájékoztatni, hogy jelenleg a paksi termel ői ár 12 forint 80 fillér. Emlékeztetném rá

továbbá, hogy Aszódi Attila, a BME Nukleáris Technikai Intézetének az atomenergia mellett

meglehetősen elkötelezett, kormánykörökben is gyakran hivatkozott vezetője szerint - aki a

minap az MTA konferenciáján beszélt erről, számításokkal is alátámasztva -, a hitel

visszafizetéséig, azaz a kővetkező 31 esztendőben mai áron 27-31 forint lehet a kölcsön

kamat- és tőkeköltségeit fedező paksi áramár. Kérem, szíveskedjék elmagyarázni, hogyan jön

ki a fenti adatokból a 13 százalékos árcsökkenés .

Kérem továbbá, hogy ismertesse velem, milyen konstrukcióban jelennek meg az építés és a

finanszírozás költségei az új blokkokból nyert áram árában . Netán arra készülnek, hogy a

beruházási és a finanszírozási költségeket nem, vagy legfeljebb részlegesen építik csak be a z

áram kába? Vagyis a központi költségvetés fizeti majd a tőketörlesztést és a kamatot?

Az üzemeltető cég mérlegében, eredménykimutatásában hol/hogyan fog megjelenni a

beruházás+finanszírozási költsége?

Ha a kormány azt az utat választja, hogy nem számolja bele az áram árába a paksi b ővítés

költségét, akkor az így mesterségesen lenyomott új áram árának valódi veszteségét az össze s

adófizető fizeti meg adó formájában, éves szinten 300 milliárd forint körüli összegben. Erre



készül a kormány? Hogyan tekinthető rezsicsökkentésnek, ha úgy adják "olcsón" az áramot ,

hogy közben az áramár egy részét adó formájában űzetjük meg?

Kérem, tájékoztasson arról is, hogy készítette-e számításokat a kormány a beruhá7asi és a

finanszírozási költségek valamint az áramár ősszefággéseiről, és alátámasztják-e ezek a

kalkulációk a 13 százalékos árcsökkentést? (Amennyiben rendelkezésre állnak ilyen

számítások, kérem, hogy közérdekű adatigénylés keretében szíveskedjék azokat számomra

megküldeni).

Válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2014. február 26 .
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